
563927.ET PE 348.178

SUULINE KÜSIMUS ARUTELUGA O-0057/05
vastavalt kodukorra artiklile 108
esitaja: Glyn Ford, Caroline Lucas, Vittorio Agnoletto, Harlem Désir, Daniel Cohn-Bendit, Monica 
Frassoni, Luisa Morgantini, Pierre Jonckheer, Frithjof Schmidt, Claude Turmes, Joost Lagendijk, 
Hiltrud Breyer, Rebecca Harms, Marie-Hélène Aubert, Evelin Lichtenberger, Sepp Kusstatscher, Raül 
Romeva i Rueda, Roberto Musacchio, Kyriacos Triantaphyllides, Giusto Catania, Jacky Henin, 
Tobias Pflüger, Daniel Stroz, Erik Meijer, André Brie, Gabriele Zimmer, Umberto Guidoni, Helmuth 
Markov, Bairbre de Brún, Sylvia-Yvonne Kaufmann, Vladimír Remek, Mary McDonald, Helga 
Trüpel, David Hammerstein Mintz, Carl Schlyter, Johannes Voggenhuber, Alain Lipietz, Angelika 
Beer, Jean Lambert ja Elisabeth Schroedter
nõukogule

Teema: Nõukogu seisukoht valuutatehingute maksu sisseviimise kohta (nn Tobini maks)

Valuutatehingute maksuga seonduvat valdkonda reguleeriv seadusandlus on juba vastu võetud 
Prantsusmaal ja Belgias ning sellekohane arutelu toimub hetkel Itaalias. Pidades silmas parlamentide, 
valitsuste ja kodanikuühiskonna üha kasvavat üksmeelt rahvusvahelistest maksudest – näiteks Tobini 
maksust – tulenevate võimalike eeliste osas, siis kas nõukogu kirjeldaks üldjoontes ka endapoolset 
arvamust antud küsimuses? Eelkõige kas nõukogu vastab president Chiraci rahvusvahelist 
maksustamist puudutavale ettepanekule, mille ta esitas käesoleva aasta algul Maailma 
Majandusfoorumil Davosis peetud kõnes?

Kas nõukogu kavatseb toetada Prantsusmaa ja Belgia seadusandlikke algatusi kehtestada Tobini maks 
siis, kui see on kehtestatud kõikides ELi liikmesriikides, kutsudes liikmesriike üles kiitma heaks 
sarnane siseriiklik seadusandlus?

Kas nõukogu näeb niisuguse maksu rollis vahendit tulu loomiseks ühiskondliku väärtusega 
investeeringute tegemiseks keskkonna ja hariduse valdkonda ning arengu edendamiseks kogu 
maailmas ja käsitleb seda kui olulist panust aastatuhande arengueesmärkide saavutamisse? Kas 
komisjon näeb antud maksul rolli spekulatsioonide vähendamises seoses vahetusväärtustega ja 
finantsturgude stabiliseerimises? Kas nõukogu võtab sellega seoses konkreetseid meetmeid?

Esitatud: 14.04.2005
Edastatud: 15.04.2005
Vastuse tähtaeg: 06.05.2005


